
Protokół nr 42/VII/2017

z obrad XLII sesji zwyczajnej Rady Gminy Trąbki Wielkie 

z dnia 30 październik 2017 roku

Rozpoczęcie obrad  – godz. 13:00

Zakończenie obrad –  godz. 17:40

Ad 1. Sprawy regulaminowe.

1. Otwarcie     i     stwierdzenie     prawomocności     obrad.

Sesja rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Trąbki Wielkie, przy ul. Gdańskiej

12.

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński.

W sesji uczestniczyli: Wójt Gminy Błażej Konkol, Skarbnik Gminy Zofia Gorzyńska, Radca

Prawny Marcin Skalski, Dyrektor GOKSiR Leszek Orczykowski, Kierownik ZGKiM Karol

Kozak,  sołtysi  z  terenu  Gminy  Trąbki  Wielkie  oraz  przedstawiciele  Firmy  SAG.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, na podstawie listy obecności, że cały skład Rad jest

obecny.  Ustawowy  skład  Rady  Gminy  wynosi  15  radnych.  Listy  obecności  radnych  i

sołtysów stanowią załącznik nr 1 i 2 do protokołu.

2. Zatwierdzenie     porządku     obrad.

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił dzisiejszy porządek obrad.

Proponowany porządek obrad:

.1 Sprawy regulaminowe:

- Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad;

- Zatwierdzenie porządku obrad;

- Przyjęcie protokołu z XLI  zwyczajnej sesji Rady Gminy Trąbki Wielkie.

.2 Informacja Wójta Gminy Trąbki Wielkie o pracach między sesjami Rady Gminy;

.3 Przedstawienie sprawozdań Rady Gminy Trąbki Wielkie za I półrocze 2017 roku:

a) Sprawozdanie Komisji Ekonomicznej i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy,

b) Sprawozdanie Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Spraw Społecznych Rady
Gminy,
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c) Sprawozdanie Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Zdrowia Rady Gminy,

d) Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady Gminy.

.1 Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2017 - referuje
Pani Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy;

.2 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2030-
- referuje Pani Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy;

.3 Podjęcie uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji podatkowych oraz
informacji  w sprawie  podatku rolnego,  leśnego i od nieruchomości  obowiązujących na
terenie gminy Trąbki Wielkie - referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

.4 Podjęcie  uchwały  w sprawie zatwierdzenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i
zbiorowe odprowadzanie ścieków na rok 2018 - referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy

.5 Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej
Szkoły  Podstawowej  im.  Tadeusza  Kościuszki  w  Sobowidzu  w  ośmioletnią  Szkołę
Podstawową im. Tadeusza Kościuszki w Sobowidzu  - referuje Pan Błażej Konkol Wójt
Gminy;

.6 Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej
Szkoły Podstawowej im. Kunegundy Pawłowskiej w Trąbkach Wielkich w ośmioletnią
Szkołę Podstawową im.  Kunegundy Pawłowskiej  w Trąbkach Wielkich -  referuje  Pan
Błażej Konkol Wójt Gminy;

.7 Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej
Szkoły Podstawowej  im.  Ks.  Jana  Pawła  Aeltermanna w Mierzeszynie  w ośmioletnią
Szkołę  Podstawową  im.  Ks.  Jana  Pawła  Aeltermanna w  Mierzeszynie  -  referuje  Pan
Błażej Konkol Wójt Gminy;

.8 Podjęcie uchwały  w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej
Szkoły  Podstawowej  im.  Marii  Kownackiej  w  Kłodawie  w  ośmioletnią  Szkołę
Podstawową  im.  Marii  Kownackiej  w  Kłodawie  -  referuje  Pan  Błażej  Konkol  Wójt
Gminy;

.9 Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej
Szkoły Podstawowej im. Zygmunta Bukowskiego w Czerniewie w ośmioletnią Szkołę
Podstawową im.  Zygmunta  Bukowskiego w Czerniewie  -  referuje  Pan Błażej  Konkol
Wójt Gminy;

.10 Podjęcie uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków i opłat za pomocą innego
instrumentu płatniczego, w tym instrumentu płatniczego, na którym przechowywany jest
pieniądz elektroniczny- referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

.11 Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości;

.12 Podjęcie  uchwały w sprawie określania  wysokości  stawek opłaty od posiadania psów,
zasad ustalania terminów płatności oraz sposobu jej poboru - referuje Pan Błażej Konkol
Wójt Gminy;

.13 Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyznaczenia  inkasentów  oraz  określenia  wysokości
wynagrodzenia za inkaso - referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

.14 Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  środków
transportowych - referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;
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.15 Interpelacje i zapytania radnych;

.16 Wystąpienia sołtysów;

.17 Wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Gminy spytał, czy są uwagi do proponowanego porządku obrad.

Wójt Gminy – zgłosił wniosek o wprowadzenie do dzisiejszego porządku obrad  uchwały  w

sprawie  zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Trąbki Wielkie do roku 2025. Uzasadnił

potrzebę wprowadzenia tej uchwały.

Przewodniczący Rady Gminy spytał, czy są jeszcze jakieś uwagi do porządku obrad. Uwag nie
zgłoszono.

Przystąpiono do przegłosowania zgłoszonego wniosku.

Przewodniczący Rady Gminy spytał:

 kto  jest  za  wprowadzeniem  do  dzisiejszego  porządku  obrad  uchwały  w  sprawie
zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Trąbki Wielkie do roku 2025.

 W głosowaniu udział bierze 15 radnych.

Za – wszyscy obecni

Przewodniczący  Rady  Gminy -  zaproponował,  aby  projekt  uchwały  został  dopisany  do
porządku obrad jako punkt 18.

Kolejno odczytał porządek obrad z uwzględnionymi zmianami.   

Spytał, kto jest za przyjęciem w/w porządku obrad.

Obecnych podczas głosowania było 15 radnych.

Głosowanie:

Za –  15
Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie, jednogłośnie, przyjęła  porządek obrad po zmianie.

Przyjęcie   protokołu z   XLI zwyczajnej sesji Rady Gminy Trąbki Wielkie.

Przewodniczący     Rady Gminy - poinformował, że do Biura Rady nie zgłoszono uwag. Spytał,
kto jest za przyjęciem protokołu z XLI zwyczajnej sesji Rady Gminy Trąbki Wielkie.

Obecnych podczas głosowanie było 15 radnych.

Głosowanie:
Za –  14

Przeciw –    0
Wstrzymało się –    1

Rada Gminy Trąbki Wielkie,  większością głosów, przyjęła protokół  z  XLI zwyczajnej

sesji Rady Gminy Trąbki Wielkie.
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Ad 2. Informacja Wójta Gminy Trąbki Wielkie o pracach między sesjami Rady Gminy.

Wójt Gminy na początku swojego wystąpienia poinformował, że w okresie międzysesyjnym
odbyło  się  spotkanie  z  przedstawicielami  dawnej  Firmy  SAG.  Tematem  spotkania  była
budowa dwutorowej linii napowietrznej 400 kV. W związku z tym, że rozpoczęcie inwestycji
planuje się już teraz - jesienią 2017r., to pozwolił sobie zaprosić na dzisiejszą sesję Rady
Gminy przedstawicieli tej firmy celem przedstawienia istotnych informacji związanych z tą
inwestycją. Oddał głos Pani Monice Szymczyk. 

Pani  Monika  Szymczyk –  na  początku  swojego  wystąpienia  przedstawiła  wszystkich

przybyłych przedstawicieli Firmy. Kolejno, obecni, z przedstawionych informacji dowiedzieli

się, że zakończenie inwestycji zaplanowane jest w 2018 roku. Inwestycja swoim zasięgiem

obejmuje dwa województwa i kilkanaście gmin. Nowoczesna infrastruktura poprawi pewność

dostaw  energii  elektrycznej  do  mieszkańców  północnej  Polski  na  dziesiątki  lat.

Przedstawiciele nie są w stanie przewidzieć ile czasu będą trwały prace na terenie Gminy

Trąbki Wielkie. W trakcie tej inwestycji Firma będzie starała się jak najmniej korzystać z

dróg gminnych, najbardziej będą użytkowane drogi powiatowe Transport będzie odbywał się

samochodami  ciężarowymi  do  24 ton.  Zanim  rozpocznie  się  budowa  na  danym  terenie,

wykonawcy  skontaktują  się  z  władzami  gminy,  aby  omówić  najważniejsze  zagadnienia

związane z tym etapem inwestycji, tj. zakres prac, sposób i terminy ich prowadzenia oraz

rodzaj  wykorzystywanego sprzętu.  Ważnym elementem rozmów poprzedzających budowę

będzie właśnie ustalenie planu dojazdów – czyli wskazanie dróg gminnych, po których będą

poruszać  się  samochody  dojeżdżające  na  budowę.  Przed  rozpoczęciem  prac  zostanie

przygotowana dokumentacja  stanu dróg dojazdowych do miejsc,  gdzie  staną słupy.  Jeżeli

drogi zostaną uszkodzone to wykonawca, na bieżąco, będzie je naprawiał i utrzymywał w

stanie  przejezdnym.  Po  zakończeniu  prac,  zostaną  sporządzone  protokoły  odbiorowe,

informujące, czy wykonawca usunął wszelkie wyrządzone szkody w terenie. Protokoły te,

będą podpisywane przez wyznaczonych przedstawicieli gminy. Trasa linii na terenie gminy,

głównie, będzie przebiegała przez lasy należące do Nadleśnictwa Kolbudy. 

Wywiązała się dyskusja w sprawie dróg dojazdowych na terenie Gminy do miejsc

budowy.  W dyskusji  głos  zabrała  Pani  Irena  Kuchnowska  sołtys  wsi  Mierzeszyn,  Radny

Karol Kusaj oraz Wójt Gminy, który zaproponował, aby przedstawiciele Firmy  udostępnili

obecnym   mapy  wskazujące  dokładne  drogi,  po  których  będzie  poruszał  się  transport  z

materiałem  oraz,  aby  wskazać  liczbę  transportów  jaki  będzie  potrzebny  do  postawienia

jednego  słupa.  W dyskusji  tej   przedstawiciele  firmy poinformowali,  że  nie  są  w stanie

określić, jaka liczba transportów będzie musiała się odbyć, aby został usytuowany jeden słup. 
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Przewodniczący Rady Gminy – zwrócił  uwagę, że mieszkańców Gminy na pewno będzie

interesował dokładny terminarz prac.

Przedstawiciel Firmy – poinformował, że jak prace zaczynamy teraz, to najprawdopodobniej

zakończymy w przyszłym roku  -  w marcu.  Zaznaczył,  że  cały proces  przystąpienia  do

budowy zaczyna się od budowania dróg dojazdowych. Czasowo jest to zaplanowane od 6

listopada 2017r. Kolejno podał namiary do osób odpowiedzialnych za przebieg inwestycji na

danych odcinkach, tj: Graniczna Wieś – inwestycją na tym terenie zajmuje się Firma SPIN,

Sławomir Walczyk – tel. Kontaktowy 510058615, kierownikiem budowy jest Pan Arkadiusz

Brant  - tel. kontaktowy 601991705. Natomiast od miejscowości Granicznej Wsi w górę –

wyznaczoną osobą odpowiedzialną jest Pan Tomasz Wglew, telefon kontaktowy 724 777 701.

W dalszej swojej wypowiedzi poinformował obecnych, że do demontażu starej linii zostanie

wyłoniony  odrębny  wykonawca.  Zapewnił,  że  Firma  bierze  odpowiedzialność  za  tę

inwestycję od samego początku do jej  zakończenia.  Przedstawił plany przeciągnięcia linii

informując, że nad lasem linki zostaną przeciągnięte samolotem, natomiast na normalnych

terenach będzie to wykonywane nad ziemi. Cała trasa linii jest uzgodniona bądź jest w trakcie

uzgadniania z właścicielami terenów prywatnych. Zwrócił uwagę, że na terenie gminy Trąbki

Wielkie  planowane  jest  usytuowanie  linii   w  większości  nad  terenami  leśnymi,  a  tylko

niewielka część to tereny prywatne znajdujące się w miejscowości Mierzeszyn. W związku z

tym, tylko w Mierzeszynie  są  podpisywane umowy z właścicielami terenów prywatnych.

Pozostałe tereny są to tereny leśne, umowa podpisana jest z Nadleśnictwem Kolbudy. 

Wójt Gminy – poprosił przybyłych przedstawicieli o przekazanie map odzwierciedlających

trasy transportu.

Przedstawiciele  firmy nie  byli  w posiadaniu  dokładnych  map  z  przedstawionymi  trasami

transportu, w związku z czym, Wójt Gminy zaproponował, że przygotuje Sołtysom mapy.

Przedstawiciele  firmy  natomiast,  pozostawili  dla  obecnych  informatory  dotyczące

przedmiotowej inwestycji – załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy – zapytał, czy są jeszcze pytania do przedstawicieli firmy SAG.

Pytań nie zgłoszono. Zwrócił uwagę, że temat budowy dwutorowej linii elektroenergetycznej

400 kV jest Radnym znany, odbyło się w tej sprawie kilka spotkań. Podziękował przybyłym

przedstawicielom za przekazane informacje. 

/Przedstawiciele Firmy opuścili salę obrad/ 
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Wójt Gminy powrócił do przedstawiania informacji o pracach między sesjami Rady Gminy.

Poinformował, że uczestniczył:

– w pięcioletniej rocznicy Klubów Seniora;

– w spotkaniu z Dyrektorami placówek oświatowych z terenu Gminy Trąbki Wielkie, 

– w jubileuszach pożycia małżeńskiego;

– w spotkaniu w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego;

– w spotkaniu w sprawie przyłączy ORANGE;

– w konferencji pn. „Nowe prawo budowlane”;

– w  spotkaniu w sprawie diagnozy oświatowej;

– w  spotkaniu  z  kierownikami  jednostek  organizacyjnych  Urzędu  Gminy  Trąbki
Wielkie; 

– poinformował,  że  w  Urzędzie  Gminy  Trąbki  Wielkie  jest  już  możliwe  opłacenie
podatku za pomocą terminala do płatności kartą płatniczą;

– w dniu Edukacji Narodowej w poszczególnych placówkach oświatowych na terenie
gminy Trąbki Wielkie;

– w  spotkaniu  z  Radą  Sołecką  w  miejscowości  Warcz  w  sprawie  braku  wspólnej
współpracy z  obecnym sołtysem wsi.  Najprawdopodobniej  będzie  zorganizowane  jeszcze
jedno spotkanie w tej sprawie. Nie ma szans na współpracę Rady Sołeckiej z Sołtysem.

– w inauguracji projektu pn.: „Bezpieczna szkoła”;

– w szkoleniu dla sprzedawców alkoholi. Zwrócił uwagę, że na terenie Gminy jest 45
punktów sprzedaży alkoholi, a w spotkaniu uczestniczyło tylko ok. 9 przedstawicieli.

– w imprezie z okazji gminnego dnia seniora;

– poinformował  o obecności  na  terenie  Gminy przedstawicieli  z  partnerskiej  Gminy
Uehlfeld z Niemiec;

– W posiedzeniach komisji Rady Gminy Trąbki Wielkie;

Kolejno odczytał wydane zarządzenia, w sumie 6.

Przewodniczący  Rady  Gminy -  nawiązał  do  tematu  dotyczącego  zwołania  wspólnego

posiedzenia komisji celem omówienia planów zagospodarowania przestrzennego. Proponuje,

aby  wspólne  posiedzenie  komisji  zaplanować  po  10  listopada  2017r.  Dokładny  termin

zostanie podany w terminie późniejszym.

Ad 3. Przedstawienie sprawozdań Rady Gminy Trąbki Wielkie za I półrocze 2017 roku.

Przewodniczący poszczególnych komisji  Rady Gminy,  zgodnie z  kolejnością,  przedstawili
sprawozdania z prac komisji za I półrocze 2017 roku. - w/w sprawozdania stanowią załącznik
Nr 3 do protokołu.
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Ad 4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Trąbki Wielkie na rok 2017 - 
referuje Zofia Gorzyńska Skarbnik Gminy.

/Projekt uchwały Radni otrzymali wraz z materiałami sesji/

Zofia Górzyńska – uzasadniła potrzebę podjęcia powyższej uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński – zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania.

Pytań nie zgłoszono.

Następnie odczytano treść uchwały.

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 15 radnych.

Głosowanie:

Za – 15
Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0
Rada Gminy Trąbki Wielkie,  jednogłośnie,  podjęła uchwałę nr  XLII/302/2017  w  w/w

sprawie.

Ad 5.  Podjęcie  uchwały  w sprawie  zmiany  wieloletniej  prognozy  finansowej  na lata
2017-2030 - referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy.

/Projekt uchwały radni otrzymali w dniu sesji/

Skarbnik  Gminy  Zofia  Gorzyńska –  uzasadniła  potrzebę  podjęcia  powyższej  uchwały.
Przewodniczący Rady Gminy - spytał, czy są pytania.

Pytań nie zgłoszono.

Następnie odczytano treść uchwały. Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej

uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 15 radnych.

Głosowanie:

Za – 15
Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0
Rada Gminy Trąbki Wielkie,  jednogłośnie,  podjęła uchwałę nr XLII/303/2017 w w/w

sprawie.

Ad 6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  wzorów  formularzy  deklaracji
podatkowych oraz informacji w sprawie podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości
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obowiązujących na terenie gminy Trąbki Wielkie -  referuje Pan Błażej  Konkol Wójt
Gminy.

/Projekt uchwały Radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Wójt Gminy - uzasadnił potrzebę podjęcia powyższej uchwały.

P  rzewodniczący Rady - spytał, czy są pytania do projektu uchwały. Pytań nie zgłoszono.

Przewodniczący Rady Gminy – zwrócił się do Wójta Gminy z prośbą o wskazanie Radnym
dokładnie, w których formularzach nastąpiły zmiany.

Wójt  Gminy –  poinformował,  że  zmieniła  się  podstawa  podatkowa.  Natomiast  same
deklaracje się nie zmieniły, są one analogiczne, tak jak obowiązywały w obecnym roku.

Następnie odczytano treść uchwały.

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 15 radnych.

Głosowanie:

Za – 15
Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0
Rada Gminy Trąbki Wielkie,  jednogłośnie,  podjęła uchwałę nr XLII/304/2017 w w/w
sprawie.

Ad 7. Podjęcie  uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy za  zbiorowe zaopatrzenie w
wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na rok 2018 - referuje Pan Błażej Konkol Wójt
Gminy.

/Projekt uchwały Radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Wójt Gminy - uzasadnił  potrzebę podjęcia powyższej uchwały.  Przypomniał o ustaleniach
jakie zapadły na posiedzeniu komisji podczas rozpatrywania wniosku Zakładu Gospodarki
Komunalnej i Mieszkaniowej w sprawie taryfy za zbiorowe zaopatrzenie wody i zbiorowe
odprowadzenie  ścieków.  Na  posiedzeniu  tym,  wspólnie  podjęto  decyzję,  aby  cena  wody
została  bez  zmian  natomiast  odpłatność  za  zbiorowe  odprowadzane  ścieków  wzrosła.
Zaznaczył,  że   w  związku  z  tymi  ustaleniami  Zakład  Gospodarki  Komunalnej  i
Mieszkaniowej  w  Trąbkach  Wielkich  złożył  nowy  wniosek  w  sprawie  taryf  za  wodę  i
odprowadzenie ścieków już z naniesionymi poprawkami. 

/Projekt uchwały z nowymi stawkami Radni otrzymali w dniu sesji/. 

Przewodniczący Rady - spytał, czy są pytania do projektu uchwały. Pytań nie zgłoszono.

Następnie odczytano treść uchwały.

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

/Salę obrad opuściła Radna Anna Stosio/

Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.
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Głosowanie:

Za – 14
Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0
Rada Gminy Trąbki Wielkie,  jednogłośnie,  podjęła uchwałę nr  XLII/305/2017 w w/w
sprawie.

Ad 8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  stwierdzenia  przekształcenia  dotychczasowej
sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Tadeusza Kościuszki w Sobowidzu w ośmioletnią
Szkołę Podstawową im. Tadeusza Kościuszki w Sobowidzu - referuje Pan Błażej Konkol
Wójt Gminy;

/Projekt uchwały Radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Wójt Gminy - uzasadnił potrzebę podjęcia powyższej uchwały jak i kolejnych dotyczących
potrzeb  dostosowania  szkół  podstawowych  na  terenie  gminy  do  wprowadzonej  reformy.
Podał,  że  jeżeli  Rada  Gminy  nie  podejmie  takiej  uchwały  to  Wojewoda  Pomorski,  w
wykonaniu wykonania zastępczego, podejmie przedmiotową uchwałę.

/Salę obrad opuścili Radni: Jan Selka oraz Marian Płotka/

Przewodniczący  Rady  Gminy –  zwrócił  się  do  p.  mecenasa,  czy  Rada  Gminy  może
przegłosować  jednocześnie  wszystkie  uchwały  dotyczące  przekształcenia  Szkoły
Podstawowej.

r.pr. Marcin Skalski – poinformował, że nie może. Każdą uchwałę należy w sposób osobny
przegłosować.

Przewodniczący  Rady  Gminy -  spytał, czy  są  pytania  do  projektu  uchwały.  Pytań  nie
zgłoszono.

Następnie odczytano treść uchwały.

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 12 radnych.

Głosowanie:
Za – 12

Przeciw –   0
Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie,  jednogłośnie,  podjęła uchwałę nr XLII/306/2017 w w/w
sprawie.

Ad 9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  stwierdzenia  przekształcenia  dotychczasowej
sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Kunegundy Pawłowskiej w Trąbkach Wielkich w
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ośmioletnią  Szkołę  Podstawową im. Kunegundy Pawłowskiej  w Trąbkach Wielkich -
referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

/Projekt uchwały Radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Przewodniczący Rady - spytał, czy są pytania do projektu uchwały. Pytań nie zgłoszono.

Następnie odczytano treść uchwały.

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 12 radnych.

Głosowanie:

Za – 12
Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0
Rada Gminy Trąbki Wielkie,  jednogłośnie,  podjęła uchwałę nr XLII/307/2017 w w/w
sprawie.

/do posiedzenia dołączyli Radni: Marian Płotka oraz Jan Selka/

Ad 10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  stwierdzenia  przekształcenia  dotychczasowej
sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Ks. Jana Pawła Aeltermanna w Mierzeszynie w
ośmioletnią  Szkołę  Podstawową  im.  Ks.  Jana  Pawła  Aeltermanna  w  Mierzeszynie  -
referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

/Projekt uchwały Radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Przewodniczący R  ady - spytał, czy są pytania do projektu uchwały. Pytań nie zgłoszono.

Następnie odczytano treść uchwały.

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.

Głosowanie:
Za – 14

Przeciw –   0
Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie,  jednogłośnie,  podjęła uchwałę nr XLII/308/2017 w w/w
sprawie.

Ad 11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  stwierdzenia  przekształcenia  dotychczasowej
sześcioletniej  Szkoły  Podstawowej  im.  Marii  Kownackiej  w  Kłodawie  w  ośmioletnią
Szkołę Podstawową im. Marii  Kownackiej w Kłodawie -  referuje Pan Błażej Konkol
Wójt Gminy;

/Projekt uchwały Radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Przewodniczący Rady - spytał, czy są pytania do projektu uchwały. Pytań nie zgłoszono.
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Następnie odczytano treść uchwały.

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.

Głosowanie:
Za – 14

Przeciw –   0
Wstrzymało się –   0

Rada Gminy  Trąbki Wielkie,  jednogłośnie,  podjęła uchwałę nr XLII/309/2017 w w/w
sprawie.

Ad 12. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  stwierdzenia  przekształcenia  dotychczasowej
sześcioletniej  Szkoły  Podstawowej  im.  Zygmunta  Bukowskiego  w  Czerniewie  w
ośmioletnią  Szkołę Podstawową im. Zygmunta Bukowskiego w Czerniewie -  referuje
Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

/Projekt uchwały Radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Przewodniczący Rady - spytał, czy są pytania do projektu uchwały. Pytań nie zgłoszono.

Następnie odczytano treść uchwały.

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.

Głosowanie:

Za – 14
Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0
Rada Gminy Trąbki Wielkie,  jednogłośnie,  podjęła  uchwałę nr XLII/310/2017 w w/w
sprawie.

Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków i opłat za pomocą
innego  instrumentu  płatniczego,  w  tym  instrumentu  płatniczego,  na  którym
przechowywany jest  pieniądz elektroniczny- referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

/Projekt uchwały Radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Wójt Gminy - uzasadnił potrzebę podjęcia powyższej uchwały.

Wywiązała się dyskusja na powyższy temat, w trakcie której Wójt Gminy na bieżąco udzielał
informacji na zadawane pytania.

Przewodniczący Rady Gminy  – zwrócił uwagę na zapis paragrafu 1 uchwały: „Dopuszcza
się zapłatę podatku i opłat stanowiących dochody budżetu Gminy Trąbki Wielki (…)” zapytał,
czy w paragrafie tym nie powinien zapis mieć brzmienie:  „Dopuszcza się zapłatę podatku i
innych opłat stanowiących dochody budżetu Gminy Trąbki Wielki (…)”?
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Wójt  Gminy – stwierdził,  że  opłata  jest  jedna  i  nie  jest  konieczna  zmiana tego zapisu  z
dodaniem słowa „inne”.

r.pr. Marcin Skalski – podał, że jeżeli zostanie wprowadzone słowo „inne” to będzie należało
wyjaśniać, co to są te „inne” opłaty. Proponuje zostawić projekt uchwały w formie takiej,
jakiej jest przygotowany.

Przewodniczący Rady - spytał, czy są pytania do projektu uchwały. Pytań nie zgłoszono.

Następnie odczytano treść uchwały.

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.

Głosowanie:
Za – 14

Przeciw –   0
Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie,  jednogłośnie,  podjęła uchwałę nr XLII/311/2017 w w/w
sprawie.

Przewodniczący Rady Gminy – ogłosił 10 min przerwy.
Po Przerwie: 
Brak Radnych: Andrzeja Klonowskiego, Anny Stosio oraz Marka Czerwińskiego.

Ad 14. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od
nieruchomości

/Projekt uchwały Radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Wójt Gminy - uzasadnił  potrzebę podjęcia powyższej uchwały.  Przypomniał o ustaleniach
jakie zapadły na wspólnym posiedzeniu komisji. 

Radny  Jan  Selka  –  nawiązał  do  pozycji  dot.  podatku  pod  drogami.  Zaproponował,  aby
zmniejszyć stawkę z 0,25 gr. na 0,20 gr.

Wywiązał się dyskusja na powyższy temat, w trakcie której Przewodniczący Rady Gminy
zapytał Wójta Gminy jaka jest wysokość kwoty uzyskanej z podatku z tego tytułu.

Wójt  Gminy –  podał,  że  według stawki 0,25 gr.  –  roczny podatek  wynosi  18 360,00 zł.
Zwrócił uwagę, że stawka ministerialna wynosi 0,48 gr.

Radny Michał Studziński – zapytał, czy zimową porą Gmina odśnieża te drogi.

Wójt  Gminy –  poinformował,  że  po  intensywnych  opadach  śniegu  były  sporadyczne
przypadki,  kiedy to  Zakład  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  odśnieżał  drogi  do
prywatnych posesji.

Na powyższy temat wywiązała się dyskusja, w trakcie której Radny Marian Płotka zgłosił
wniosek o zamknięcie dyskusji i przystąpienia do przegłosowania zaproponowanych stawek.

Przewodniczący Rady Gminy – poddał pod głosowanie zaproponowane stawki za podatek od
gruntu pod drogami. 

W głosowaniu udział bierze 12 radnych.
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Zapytał: 

 kto jest za stawką  0,25 zł. w pozycji -  grunty  pod drogami.

za – 9

 kto jest za stawką 0,20 zł. w pozycji – grunty pod drogami. 

za – 1 

Radni większością głosów, poparli stawkę zaproponowaną przez Wójta Gminy - 0,25 gr.

Przewodniczący Rady - spytał, czy są pytania do projektu uchwały. Pytań nie zgłoszono.

Następnie odczytano treść uchwały.

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 12 radnych.

Głosowanie:
Za – 11

Przeciw –   0
Wstrzymało się –   1

Rada Gminy Trąbki Wielkie, większością głosów podjęła uchwałę nr XLII/312 /2017 w
w/w sprawie.

Ad 15. Podjęcie uchwały w sprawie określania wysokości stawek opłaty od posiadania
psów,  zasad ustalania terminów płatności oraz sposobu jej poboru - referuje Pan Błażej
Konkol Wójt Gminy;

/Projekt uchwały Radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Wójt Gminy - uzasadnił potrzebę podjęcia powyższej uchwały.

Radna  Wioleta  Frydrych –  podała,  że  podtrzymuje  swoje  stanowisko,  które  przedstawiła
Radnym na posiedzeniu wspólnym komisji. Optuje, aby znieść tę opłatę.

Pan Karol Kozak Kierownik ZGKiM – poinformował, że  zaczipownie psa kosztuje 150 zł.

Radny Ryszard Budzyński – zapytał, ile gmina ponosi wydatków za wyławianie bezpańskich
psów.

Pan Karol Kozak Kierownik ZGKiM – poinformował, że jest to kwota ok. 60 tys. zł. rocznie. 

Radna  Mariola  Łabędzka –  zwróciła  uwagę  że  bezpańskie  psy  wyrzucane  są  przede
wszystkim przez ludzi z miasta i Gmina za te pieski płaci.

Na powyższy temat wywiązała się dyskusja, w trakcie której Wójt Gminy pouczył, że jeżeli te
sprawy nie będą uporządkowane na terenie Gminy, to z budżetu Gminy będą wydawane spore
kwoty na ten cel. Jeżeli osoba twierdzi, że nie jest to jej pies a jakiejś innej osoby, to należy
pobrać oświadczenie od takiej osoby, pod groźbą odpowiedzialności karnej.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy –  stwierdził,  że  jak  całkowicie  odrzucimy  pobieranie
podatku  za  psy,  to  będzie  kompletny  bałagan.  Przypomniał,  że  na  posiedzeniu  komisji
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wspólnej propozycja była taka, aby Gmina przygotowała informacje dla sołtysa, który będzie
zbierał opłaty za podatek od psa o możliwości zaczipowania psa.

/do posiedzenia dołączył Radny Marek Czerwiński oraz Andrzej Klonowski/

Radny Ryszard Budzyński – zaproponował, aby stawka podatku od posiadanego psa wyniosła
40 zł.

Przewodnicząc  y Rad Gminy – poddał pod głosowanie zaproponowane stawki.

W głosowaniu udział bierze 13 radnych.

 Zapytał, kto jest za stawką 35 zł. 

za - 10 

 Zapytał, kto jest za stawką 40 zł.

za – 3 

Radni Rady Gminy Trąbki Wielkie większością głosów są za stawką 35 zł. 

Przewodniczący Rady - spytał, czy są jeszcze jakieś pytania do projektu uchwały. Pytań nie
zgłoszono.

Następnie odczytano treść uchwały.

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.

Gło  sowanie:
Za – 10

Przeciw –   3
Wstrzymało się –   1

Rada Gminy Trąbki Wielkie, większością głosów, podjęła uchwałę nr XLII/313/2017 w
w/w sprawie.

Radny Marek  Czerwiński –  zapytał,  czy nie  powinien  być  dodany zapis  z  terminem,  do
którego ma być zaczopowany pies.

Wywiązała się dyskusja, w trakcie której Radny Karol Kusaj zaproponował dodanie, że jeżeli
po terminie, wskazanym w uchwale, mieszkaniec zakupi psa, to określa się dwutygodniowy
termin do możliwości jego zaczipowanie, dzięki czemu zostanie również zwolniony z opłaty
podatkowej za posiadanego psa.

Przewodniczący  Rady  Gminy –  proponuje,  aby  do  mieszkańców  została  przekazana
informacja o możliwości zaczipowania psa.

Radna Mariola Łabędzka – zwróciła uwagę, że niektórzy sołtysi się bulwersują, bo nie są w
stanie uczciwie pozbierać tego podatku.

Radny Jan Selka – przypomniał sytuacje jak Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej
zbierał od mieszkańców opłatę za psa. Nie poradził sobie z tym i dlatego, sołtysi otrzymali z
Urzędu Gminy pisma, że mają sporządzić listy mieszkańców posiadających pieski.
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Na powyższy temat wywiązała się dyskusja, w trakcie której Przewodniczący Rady Gminy
zaproponował,  aby  na  spotkaniu  Sołtysów  z  terenu  gminy  z  Wójtem  Gminy  został
przedyskutowany temat zysków dla sołectwa z tego tytułu.  Stwierdził,  że temat ten warto
przeanalizować. Skierował prośbę do Sołtysów, aby poruszyli ten temat na spotkaniu z Panem
Wójtem. Stwierdził,  że  trzeba wydać ulotkę,  do mieszkańców, z informacją o możliwości
czipowania psa.

Ad 16. Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości
wynagrodzenia za inkaso - referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

/Projekt uchwały Radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Wójt Gminy - uzasadnił potrzebę podjęcia powyższej uchwały.

Przewodniczący Rady – proponuje, aby zapis w par. 2 ust 1 otrzymał brzmienie:

„Łącznie na terenie gminy Trąbki Wielkie, ustala się 25 (dwudziestu pięciu) inkasentów, tj. po
jednym inkasencie na każde istniejące sołectwo.”

Spytał mecenasa, czy należy ten zapis poddać pod głosowanie.

r.pr Marcin Skalski – poinformował, że to jest tylko zmiana stylistyczna poprzedniego zapisu
i nie wymaga to przegłosowania.

Przewodniczący Rady - spytał, czy są pytania do projektu uchwały. Pytań nie zgłoszono.

Następnie odczytano treść uchwały.

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.

Głosowanie:

Za – 14
Przeciw –   0

Wstrzymało się –   0
Rada Gminy Trąbki Wielkie,  jednogłośnie,  podjęła uchwałę nr XLII/314/2017 w w/w
sprawie.

Radny  Jan  Selka –  zgłosił  wątpliwość,  czy  wskazany  w  paragrafie  5  numer  uchwały  –
44/VIII/2005 jest numerem prawidłowym. Zapytał, czy jest możliwe, że od roku 2005 nie
było podejmowanej w tej sprawie uchwały. 

Na  powyższy  temat  wywiązała  się  dyskusja,  w  trakcie  której  Wójt  Gminy  przedstawił
Radnym  treść  uchwały  nr  44/VIII/2005.  Ustalono,  że  w  latach  późniejszych  nie  była
podejmowana przedmiotowa uchwała. 

Ad 17. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków
transportowych - referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy;

/Projekt uchwały Radni otrzymali wraz z materiałami sesyjnymi/

Wójt Gminy - uzasadnił potrzebę podjęcia powyższej uchwały. 
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Przewodniczący Rady Gminy – spytał, czy są pytania do projektu uchwały. 

Radny Jan Selka – zapytał, jaka jest różnica w stawce podatku od środków transportowych
między 2017 rokiem a 2018. 

Wójt Gminy – poinformował, że różnica jest o 2,3 %, tj. o stopień inflacji. 

Przewodniczący Rady   Gminy – zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania. Pytań nie zgłoszono. 

Następnie odczytano treść uchwały.

Przewodniczący spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.

Głosowanie:
Za – 13

Przeciw –   0
Wstrzymało się –   1

Rada Gminy Trąbki Wielkie, większością głosów, podjęła uchwałę nr XLII/315/2017 w
w/w sprawie.

Ad 18. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Trąbki 
Wielkie do roku 2025 – referuje Pan Błażej Konkol Wójt Gminy Trąbki Wielkie. 

/Projekt uchwały Radni otrzymali w dniu sesji Rady Gminy/

Wójt  Gminy -  uzasadnił  potrzebę  podjęcia  powyższej  uchwały.  Informując,  że  zmiana
dotyczy załącznika  -  pkt.  7  w tabeli  na  stronie  7  –  Budowa targowiska  z  parkingiem w
centrum wsi.  Jest  wskazana kwota  650 000 zł.  są  to  środki  gminne  i  środki  z  Programu
Rozwoju Obszarów Wiejskich.  Wniosek o dofinansowanie  został  już  złożony,  czy będzie
pozytywnie rozpatrzony, czy nie, to się dopiero okaże. Jeżeli się uda, to centrum, przy Placu
im. Macieja Płażyńskiego, nabrałoby ciekawego wyglądu. Między innymi przewidziane jest
tam wykorzystanie  nowoczesnej  technologii,  czyli  fotowoltaiki  dla  oświetlenia  i  zasilania
tego miejsca. 

Przewodniczący Rady Gminy – spytał, czy są pytania do projektu uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – zapytał,  czy Gmina ma obowiązek zaplanować takie
targowiska.

Wójt  Gminy –  podał,  że  nie.  Nie  jest  to  obowiązek  Gminy.  Natomiast  w  planie  jest
uporządkowanie tego, co się tam znajduje na chwilę obecną. Sprzedawcy stoją w różnych
miejscach.  Stwierdził,  że  będzie  wyznaczone  do  tego  miejsce.  Boksy  handlowe  zostaną
skupione w jednym miejscu dzięki czemu  będzie czysto i  schludnie. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy - zapytał, czy przewiduje się takie targowisko w innych
miejscowościach na terenie Gminy. 

Wójt Gminy – poinformował, że nie. Dodał, że utworzenie takiego targowiska wiąże się z
kosztami. Obecnie w Trąbkach Małych, Sobowidzu handluje się na parkingu. Jeżeli chodzi o
targowisko w Trąbkach  Wielkich, to generalnie wpłynie to na estetykę, porządek w samym
centrum.
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy – zaproponował, aby wyznaczyć na targowiska miejsca na
obrzeżu wsi.

Wójt Gminy – stwierdził, że jeżeli targowisko będzie na obrzeżach wsi, to nikt nie będzie tam
uczęszczał.

Wywiązała się na powyższy temat dyskusja, w trakcie której były głosy Radnych, że jeżeli
planuje się targowisko, to powinno być ono usytuowane w centrum wsi.                 

Przystąpiono do przegłosowania uchwały.

Przewodniczący Rady spytał, kto jest za podjęciem powyższej uchwały.

Obecnych podczas głosowania było 14 radnych.

Głosowanie:
Za – 14

Przeciw –   0
Wstrzymało się –   0

Rada Gminy Trąbki Wielkie,  jednogłośnie,  podjęła uchwałę nr  XLII/316/2017 w w/w
sprawie.

Ad 19. Interpelacje i zapytania Radnych.

 Przewodniczący Rady Gminy – poinformował, że do Rady Gminy nie wpłynęły
interpelacje. Zapytał, czy są jakieś zapytania Radnych.

 Radny Adam Zarzycki – podziękował za realizację oczka wodnego, które zniknęło.
Poinformował, że spełniło to swoje zadanie i oczekiwanie. Mieszkańcy są zadowoleni.

 Radny Piotr Zarzycki – zgłosił, że lampa w Pruskiej Karczmie nie spełnia swoich
zadań, wciąż nie świeci.

Przypomniano wypowiedz jednego z sołtysów, któremu temat  oświetlenia tego typu był
znany. Informował, że lampa jest usytuowana w miejscu zacienionym i w okresach letnich
będzie bardzo dobrze spełniała swoje zadania, natomiast w okresie jesienno-zimowym nie.

 Radna  Mariola  Łabędzka –  nawiązała  do  pracy  Komisji  Rolnictwa  Ochrony
Środowiska i Spraw Społecznych, w której jest Przewodniczącą i ostatniej wizji lokalnej w
sprawie  wniosków  o  przydział  lokali  komunalnych.  Przypomniała  o  wcześniejszej
rozmowie z Wójtem Gminy,  w trakcie której  informowała Wójta o zaplanowanej  wizji
lokalnej  w  sprawie  złożonych  wniosków  o  przydział  lokali.  Po  wizji,  na  posiedzeniu
komisji,  podczas opiniowania wniosków komisja dowiedziała się nieoficjalnie,  że Wójt
wcześniej, miał swoje plany co do wolnego lokalu gminnego. Zapytała, dlaczego tak się
postępuje z Komisją. Dlaczego nikt Komisję nie poinformował wcześniej o planach Wójta
Gminy, po co Komisja jechała na wizję lokalną, skoro od samego początku było wiadome,
że są inne plany, co do wolnego lokalu gminnego.  

 Wójt Gminy – wyjaśniając, poinformował, że komisja jedzie, aby zbadać sytuacje
mieszkańców.  Komisja opiniuje osoby do przydziału lokalu, a nie przydziela konkretnego
lokalu. Wpłynął wniosek o przydział lokalu komunalnego i taki wniosek należy rozpatrzeć
zgodnie z obowiązująca procedurą. Nie może pozostać one bez rozpatrzenia. Zaznaczył, że
Wójt  może odpisać wnioskodawcy, że na chwilę obecną nie ma w gminie wolnego lokalu
i jak będą wolne lokale, to proces przydziału lokalu wznowi.
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 Radna  Mariola  Łabędzka –  stwierdziła,  że  byłoby  to uczciwe,  aby  Komisję
poinformować, że nie ma sensu, aby wyjeżdżała na wizję lokalną, ponieważ są inne plany
co  do  wolnego  mieszkania.  Stwierdziła,  że  jeżeli  Komisja  jedzie  z  wizją  lokalną,  to
wnioskodawcy nastawiają się pozytywnie na przydział lokalu. Kolejno Radna przedstawiła
Radnym plany Wójta Gminy co do wolnego lokalu. 

Na  powyższy  temat  wywiązała  się  dłuższa  dyskusja,  w  trakcie  której  głos  zabrali:
Przewodniczący Rady Gminy Zbigniew Leszczyński,  Radna Mariola  Łabędzka,  Radny
Marian Płotka oraz Wójt Gminy Błażej Konkol. W dyskusji przedstawiane były argumenty
„za” i „przeciw” przydzielenia wolnego lokalu w pałacu w Gołębiewku danej osobie. Pod
koniec dyskusji Wójt Gminy poinformował, że jeszcze raz przeanalizuje powyższy temat. 

 Radny Karol  Kusaj –  zwrócił  się  do  Wójta  Gminy z  prośbą,  aby pisma,  które
trafiają  do  Wójta  Gminy  a  dotyczą  wniosków  w  sprawie  zabezpieczenia  środków  w
budżecie  gminy,  wpływały  również  na  posiedzenie  komisji  Ekonomicznej  i  Rozwoju
Gospodarczego  Rady  Gminy  Trąbki  Wielkie.  Aby  Radni  mieli  możliwość  nie  tylko
zapoznania się z samym wnioskiem, ale również informacjami zawartymi we wniosku. Z
tego co jest  Radnemu wiadomym, to ostatni wniosek trafił  bezpośrednio do Gminnego
Ośrodka Kultury Sportu i Rekreacji w Trąbkach Wielkich i nie wie, czy Radni w ogóle się
zapoznali z jego treścią. 

 Wójt Gminy – poinformował, że wszystkie wnioski, które wpływają są kierowane
do  poszczególnych  osób  merytorycznie  odpowiedzialnych  i  te  jednostki  składają
zapotrzebowanie na budżet do Skarbnika Gminy.  Na dzień dzisiejszy Pani Skarbnik ma
złożone  zapotrzebowanie  na  budżet  dwa  razy  większy  niż  jest.  Wnioski  te  zostaną
skorygowane  i  oczywiście  trafią  na  posiedzenie  Komisji  Ekonomicznej  i  Rozwoju
Gospodarczego Rady Gminy, która to ostatecznie opiniuje budżet gminy. W dalszej swojej
wypowiedzi zwrócił uwagę, że znana jest wszystkim obecnym zasada, że jeżeli któraś z
komisji  stałych  Rady  Gminy  Trąbki  Wielkie  zgłasza  wnioski  do  budżetu  Gminy,  to
również i  te  wnioski  wymagają zaopiniowania przez Komisję Ekonomiczną i  Rozwoju
Gospodarczego  Rady Gminy.  Wiadomym jest,  że  należy  odnieść  się  kompleksowo do
budżetu, ponieważ budżet należy spiąć. Dodał, że nic nie szkodzi na przeszkodzie, jeżeli
będzie  taka  wola,  aby Komisja  otrzymała  do  wglądu wszystkie  wnioski,  które zostały
złożone do budżetu. 

 Radny Ryszard Budzyński – nawiązał do obecnej sytuacji w miejscowości Warcz a
dotyczącej pisma w sprawie odwołania Sołtysa tej wsi. Podał, że do Urzędu Gminy zostało
złożone pismo z listą podpisów mieszkańców, którzy są za odwołaniem Sołtysa. Spytał,
jak wygląda sytuacja od strony prawnej, tj. w jakim terminie Wójt Gminy musi zwołać
takie zebranie. Zwrócił uwagę, że nie należy z tym tematem czekać w nieskończoność.

 Wójt Gminy – przyznał, że rzeczywiście do Urzędu Gminy takie pismo wpłynęło.
Zostało już sprawdzane, czy osoby podpisujące przedmiotowe pismo  mają czynne, czy
bierne  prawo  wyborcze.  Wójt  zaznaczył,  że  otrzymał  już  od  mecenasa  informacje
dotyczące procedury zwołania zebrania sołeckiego i takie zebranie się odbędzie, chyba, że
Sołtys  podejmie  sam  decyzję  o  rezygnacji  z  pełnionej  funkcji.  Przewidziany  termin
zwołania zebrania planuje się w połowie listopada br. 
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 Przewodniczący Rady Gminy – zwrócił uwagę, że ustawa narzuca pewne terminy.
Wójt Gminy musi je przestrzegać.  

 Radna Mariola Łabędzka – przypomniała, że komisja statutowa pracowała nad 
statutem. Zapytała kiedy będzie uchwalony nowy statut sołectw.

Na temat nowych statutów sołectw wywiązała się dyskusja, w trakcie której udział wzięli
radni: Pan Karol Kusaj, Pni Mariola Łabędzka, Pani Wioleta Frydrych, Pan Marian Płotka,
Pan Józef Sroka, Pan Zbigniew Leszczyński, Pan Adam Zarzycki, Pan Jan Selka oraz Pan
Błażej  Konkol  Wójt  Gminy.  W trakcie  tej  dyskusji  Przewodniczący komisji  statutowej
Józef  Sroka  poinformował,  że  nowy  projekt  statutów  sołectw  po  konsultacjach
społecznych został  przekazany sołtysom.  Skoro  jest  jeszcze  problem to  w najbliższym
czasie wrócimy do tego tematu. Natomiast Wójt Gminy zaproponował, że zinwentaryzuje
na jakim etapie obecnie jest sprawa statutów sołectw, przedstawi na najbliższym spotkaniu
tę  informację  radnym  i  wówczas  zostanie  podjęta  decyzja  o  dalszym  działaniu  w
przedmiocie uchwalania statutów sołectw.

Nie zgłoszono uwag do powyższej propozycji. 

Ad 20. Wystąpienia sołtysów.

– Sołtys wsi Kleszczewo, Radny Jan Selka – zgłosił wnioski mieszkańców o potrzebę: 
a) zabezpieczenia środków w budżecie Gminy Trąbki Wielkie na rok 2018 na:
1. usunięcia krzewów, drzew z rowów na ul. Brzozowej;
2. odwodnienie ulic: Jaśminowej, Radosnej i Wierzbowej;
3. wznowienie granic ul. Miodowej. 

a) ustalenia  terminu  i  wizji  lokalnej  komisji  wspólnej  Rady  Gminy  Trąbki  Wielkie  na
ul. Brzozowej i wymienionych wcześniej ulicach.

Kolejno  zapytał  na  jakim  etapie  jest  sprawa  bezprawnego  podniesienia  terenu  na
ul.  Jaśminowej.  Była  komisja  wyjazdowa,  w  skład  której  wchodzili  pracownicy  Urzędu
Gminy i  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  w Trąbkach  Wielkich   –  jak
sprawa ma się na obecną chwilę. Na jakim jest ona etapie. 

– Przewodniczący Rady Gminy – jeżeli chodzi o sprawę ul. Radosnej – planujemy
wizję  lokalną  komisji  Rady Gminy.  Mieszkanka złożyła  wniosek  do planu o  zmianę
zagospodarowania przestrzennego.  Na chwilę  obecną wniosek ten jest  wstrzymany w
związku z problemem odwodnienia tego terenu. Po 6 listopada,  dokona Rada Gminy,
wizji lokalnej w tym terenie.

– Wójt Gminy – stwierdził, że należy zabezpieczyć obecnie dojazd do tych działek.
Drogi są gminne i ich utrzymanie należy do Gminy. Bez odpowiedniego odwodnienia się
nie obędzie. Należy znaleźć tani sposób odwodnienia tego terenu. 

– Radny Jan Selka – poinformował, że mieszkańcy chcą partycypować w kosztach. 

– Wójt  Gminy –  przyznał,  że  jeżeli  mieszkańcy chcą  się  spotkać,  aby omówić
wspólnie partycypację w kosztach odwodnienia tego terenu, to jak najbardziej należy ten
temat rozwiązać. Należy znaleźć jak najtańszy sposób odwodnienia tego terenu. 
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– Radny Jan Selka – wyjaśnił potrzebę wznowienia granic ul. Miodowej, na której
mieszkańcy obecnie nie mogą normalnie funkcjonować. Jednym z problemów jest np.
niemożność  przeprowadzenia  prądu  elektrycznego  -  nie  wiadomo,  gdzie  jest  granica
działek.  

– Pan Karol Kozak – nawiązał do zmiany planu zagospodarowania przestrzennego
w Kleszczewie, zwrócił uwagę, aby Radni wzięli już teraz pod uwagę fakt, że wodociągi
nie są z gumy. Poinformował, że mieszkańcy Kleszczewa czekają na wodociąg, jak dojdą
w miejscowości tej jeszcze dodatkowo nowe mieszkania, to bez budowy przepompowni,
stacji  podnoszenia  ciśnienia,  nie  da  się  budować  dalej  wodociągu.  Przedmiotowy
wodociąg biegnie z miejscowości Domachowo.

– Wiceprzewodniczący Rady Gminy – zapytał, jak wygląda spawa spółek wodnych.
Na obecną chwilę jest coraz więcej terenów zalewanych przez wodę. Drenarki są stare.
Pola,  drogi są zalewane. Wie,  że inne gminy próbują z tej  sytuacji  wybrnąć.  Zwrócił
uwagę, że w przyszłości nie będzie lepiej, tylko coraz gorzej. 

– Wójt  Gminy –  przyznał,  że  kiedyś,  jak  funkcjonowały  spółki  wodne,  to  był
porządek. Dzisiaj Gmina nikogo nie możne zmusić. Problem jest szerszy, drenarki są z
jednej strony stare a z drugiej poprzerywane, powstały nowe domy i system ten się już
nie sprawdza.

Wywiązała się dłuższa dyskusja w sprawie odwodnienia tego terenu, w trakcie której
Radny Jan Selka ponownie przedstawił obecną sytuację na ul. Miodowej uzasadniając
wcześniejszy zgłoszony wniosek o wznowienie granic na ul. Miodowej.

– Wójt Gminy – w nawiązaniu do zgłoszonych powyżej wniosków i podsumowując
powyższą  dyskusję,  poinformował,  że  w  najbliższym  czasie,  tj.  w  połowie  listopada
odbędzie się wizja lokalna Radny Rady Gminy Trąbki Wielkie w tym temacie.

Ad 21. Wolne wnioski.

-  Przewodnicząca  Komisja  ROŚiSS –  zaproponowała,  aby  członkowie  komisji  w  dniu

jutrzejszym  udali  się  z  wizją  lokalną  do  Gołębiewka.  Propozycja  godziny  spotkania  na

miejscu - 15.20. 

Członkowie w/w komisji nie zgłosili uwag do powyższej propozycji. 

- Przewodniczący Rady Gminy – poinformował, że termin kolejnej sesji zaplanowany został

na dzień 21 listopada 2017r. Prosi, aby komisje opracowały tematy zaległe.

Przewodniczący Rady - spytał, czy w ramach wolnych wniosków ktoś chciałby zabrać jeszcze

głos. Stwierdził brak chętnych. Z uwagi na wyczerpanie tematów, podziękował wszystkim za

czynny udział i zamknął XLII zwyczajną sesję Rady Gminy.
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Protokołowała: Przewodniczący Rady Gminy:

(-) Katarzyna Czyż    (-) Zbigniew Leszczyński

Załączniki:
1. Lista obecności radnych, sołtysów,
2. Porządek sesji
3. Uchwały podjęte na sesji – nr XLII/302/2017 - XLII/316/2017
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